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Protokół   nr  XLIV / 2017  
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  29 listopada 2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.01 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 25 października i 9 listopada br. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 25 października i  

9 listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Ocena działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej - przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego - przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Zblewo na lata 2017-2032” - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Borzechowie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa 

im. O.Flawiana Słomińskiego i Publiczne Gimnazjum im. O.Flawiana Słomińskiego, 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im.O.Flawiana Słomińskiego - poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Zblewie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. 

Wincentego Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową  im. Wincentego Kwaśniewskiego - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Bytoni, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. 

Edmunda Dywelskiego i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową 

im. Edmunda Dywelskiego - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Kleszczewie Kościerskim, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła 

Podstawowa im. Jana Pawła II i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową  im. Jana Pawła II - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Publicznej Szkoły Podstawowej im.Bohaterów Westerplatte wchodzącej w skład Zespołu 

Kształcenia i Wychowania w Pinczynie, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  im. 

Bohaterów Westerplatte - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.-  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości - poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

         c)   Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

            zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Bytonia - poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

         c)   Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r.- poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

         c)   Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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16.  Podjęcie uchwały w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 - 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

              c)   Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.        

     17.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

     18.  Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XLIV Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Radnych Rady Gminy, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, Kierownika Zakładu 

Komunalnego, Panią Kierownik GOPS, Panią Dyrektor GOK, kierowników referatów, pracowników 

Urzędu Gminy, sołtysów, Kierownika Centrum Usług Wspólnych.  

W dalszej części spraw regulaminowych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w sesji udział 

bierze 9 Radnych na stan Rady 15, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał, czy do porządku  sesji są 

uwagi lub wnioski. Wniosków nie zgłoszono i przyjęto porządek jednogłośnie. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 25 października 2017r. głosowali wszyscy Radni.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia  9 listopada 2017r. głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 25 października i  

9 listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Wójt Gminy dodatkowo poinformował, że odbyły się jeszcze uroczystości związane z Dniem Edukacji 

Narodowej oraz odbyła się uroczysta gala podsumowująca konkurs „Piękna Wieś”. Nasza 

miejscowość Mały Bukowiec zdobyła II miejsce w tym konkursie. Jest to historyczne wydarzenie. Po 

raz pierwszy miejscowość z naszej gminy otrzymała takie wyróżnienie i nagrodę w wysokości 

20.000zł. Świadczy to o dużym zaangażowaniu mieszkańców, Pan Sołtysa i Rady Sołeckiej. Ja 

gratulowałem już Panu sołtysowi  w imieniu swoim i mieszkańców w sali herbowej Urzędu 

Marszałkowskiego, a teraz proszę wszystkich  obecnych o pogratulowanie obecnemu na sesji Panu 

sołtysowi.  

Wszyscy zebrani pogratulowali Panu Sołtysowi Sławomirowi Cybulskiemu  gromkimi brawami.  

Do przedstawionej informacji nie było pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych. 

Radny p.J. Czubek poprosił, aby wystosować pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby przy drodze 

ze Zblewa w kierunku Borzechowa oraz z Borzechowa przez Radziejewo do Karolowa zostały wycięte 

wszystkie drzewa zagrażające  bezpieczeństwu i życiu. Jeżeli te drzewa mają zostać, to Ci którzy 

uważają, że te drzewa są zdrowe niech się pod tym podpiszą, że jak się komuś coś stanie wezmą  za 

to odpowiedzialność. Również Radny zgłosił wniosek, aby nawieźć wywrotkę tłucznia na parking przy 

kościele w Borzechowie, aby zasypać tam dziury.  

Radny p.S, Fojut zgłosił wniosek, aby wyciąć krzaki przy drogach wojewódzkich i powiatowych, np. w 

Piesienicy  skrzyżowanie w kierunku Skarszew, gdyż krzaki zasłaniają widoczność.  

Radny p.R.Rambowski poinformował, że krzaki  należy powycinać przy wszystkich drogach, np. 

wyjazd z ul. Akacjowej w kierunku ul.Kościerskiej też jest niewidoczny.  

 

Godz. 16.11 doszedł Radny p. M.Jankowski  
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Radny p.M. Jankowski w imieniu sołtysa wsi Białachowo zapytał, czy będzie dokończona droga koło 

p.Jabłońskich  w Białachowie i koło p.Żakowskich i będą zasypane  dziury  na drodze do Twardego 

Dołu przez las.  

Wójt  Gminy odpowiedział, że droga do p.Jabłońskich była zgłoszona do wykonawcy do  p.Tworka, że 

ma to w trybie pilnym zrealizować i powinno to być już zrealizowane. Wycięcie krzaków bierzemy na 

siebie, bo na pewno zgoda będzie. Odnośnie drzew przy drodze wojewódzkiej to jest współpraca, ale 

do końca nie mamy  wpływu co do wyboru drzew.   

p.B.Męczykowski poinformował, że wniosek Radnego p.J. Czubka był stawiany kilkakrotnie. Zarządca 

Dróg Wojewódzkich osobiście objeżdżał z Panem Radnym te drzewa i oglądał. Natomiast stanowisko 

Zarządu Dróg Wojewódzkich jest takie jakie jest i jeżeli do Pana Wójta nie wpłynie  wniosek oficjalny 

od zarządcy drogi to  my nie  mamy możliwości ścinania czegokolwiek.   

Radny p.J.Czubek stwierdził, że powinno  się wystąpić z wnioskiem. 

p.B.Męczykowski  dodał, że występowaliśmy  z Pana wnioskiem kilkakrotnie do Zarządców Dróg i 

odpowiedź była jaka była.  Drzewa zagrażające bezpieczeństwo co roku zarządca drogi wykazuje do 

wycinki we wniosku i teraz są one wycinane. 

Radny p.J.Czubek powiedział, że jak widzi trzy drzewa wycięte w kierunku Borzechowa, a reszta w 

złym stanie zostaje to coś  jest nie tak. Niech się zarządca podpisze, że bierze pełną 

odpowiedzialność  za szkody wyrządzone przez te drzewa. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że nie musi się podpisywać, bo zarządca drogi odpowiada za majątek jaki 

na jego terenie występuje i za szkody, które są wyrządzone. 

Radny p.J.Czubek dodał, że jak się drzewo przewróci to dla  nich szkody nie ma, a za uszkodzony 

samochód nie dostanie się odszkodowania.   Trzeba wystosować dobre pismo do Zarządcy Dróg. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o znakowaniu tych samych drzew  różnymi kolorami. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że najpierw są drzewa numerowane i są wpisywane do wniosku o 

usunięcie tych drzew i  ten wniosek jest przesyłany do Wójta. U nas jest powołana komisja, która 

dokonuje przeglądu tych drzew, ponadto jest robiona ekspertyza występowania gatunków 

chronionych, bo tak wymaga prawo i my to uzgadniamy  z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska. Jeżeli projekt tej  decyzji jest uzgodniony, to Wójt wydaje decyzję.  Dopiero wtedy drugi 

raz są znaczone te drzewa, które faktycznie mają być wycięte. Dlatego są kolorem następnym 

znaczone tylko te drzewa na które jest zezwolenie.  Przedsiębiorca, który wygrywa przetarg na 

wycinkę tych drzew ma jasny obraz, które ma wycinać. 

Radny p.J.Czubek stwierdził, że też jest w tej komisji i jeszcze się nie spotkałem z tym, żebyśmy w 

kierunku Borzechowa, Radziejewa opiniowali. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że wtedy akurat Radny nie brał udziału w pracach komisji, która opiniowała 

drzewa przy drodze wojewódzkiej, ale wszyscy zostali zaproszeni. 

Radny p.J.Czubek poinformował, że w tej sprawie chciałby odpowiedź na piśmie.  

Wójt Gminy powiedział, że ustosunkuje się pisemnie do tego. 

  

Ad.4 

Ocena działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną działań podejmowanych w zakresie  ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej głosowali wszyscy Radni. 
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Ad.5 

Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie  szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/316/17 w sprawie  szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Zblewo na lata 2017-2032”. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/317/17 w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Zblewo na lata 2017-2032” w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Borzechowie, 

w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. O.Flawiana 

Słomińskiego i Publiczne Gimnazjum im. O.Flawiana Słomińskiego, w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im.O.Flawiana Słomińskiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
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Uchwała Nr XLIV/318/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Borzechowie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. 

O.Flawiana Słomińskiego i Publiczne Gimnazjum im. O.Flawiana Słomińskiego, w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową im.O.Flawiana Słomińskiego w załączeniu do niniejszego protokołu.   

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Zblewie, 

w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. Wincentego 

Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  im. 

Wincentego Kwaśniewskiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/319/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Zblewie, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. 

Wincentego Kwaśniewskiego i Publiczne Gimnazjum  w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  

im. Wincentego Kwaśniewskiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Bytoni, 

w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. Edmunda 

Dywelskiego i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Edmunda 

Dywelskiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/320/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Bytoni, 

w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. Edmunda 

Dywelskiego i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Edmunda 

Dywelskiego w załączeniu do niniejszej uchwały.  

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych w Kleszczewie 

Kościerskim, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła Podstawowa im. Jana 

Pawła II i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  im. Jana Pawła II. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XLIV/321/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Kleszczewie Kościerskim, w skład którego wchodzi jedynie sześcioletnia Publiczna Szkoła 

Podstawowa im. Jana Pawła II i Publiczne Gimnazjum, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  

im. Jana Pawła II w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej im.Bohaterów Westerplatte wchodzącej w skład Zespołu Kształcenia 

i Wychowania w Pinczynie, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  im. Bohaterów Westerplatte. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut zapytał co dalej z patronem gimnazjum? 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wczoraj  na komisji zadałem pytanie Radnym z 

Pinczyna, bo  mieszkańcy jak przeczytali ogłoszenie o sesji doczytali się, że powstaje Szkoła 

Podstawowa im. Bohaterów Westerplatte w Pinczynie i co się stanie z patronem drugiej części 

Zespołu Kształcenia i Wychowania w Pinczynie, z patronem gimnazjum, którym jest ks. Stanisław 

Hoffmann? Do mnie takie zapytania też trafiły i dlatego zapytałem się wczoraj na komisji i Radni z 

Pinczyna odpowiedzieli, że jeszcze nic takiego nie słyszeli. To tak jest, że ludzie się ockną w 

momencie, kiedy się już coś wydarzyło i wtedy są często zbulwersowani, próbują coś zmienić. Fakt 

jest taki, że w Pinczynie jest dwóch patronów, gimnazjum jest likwidowane z mocy ustawy. W tym 

momencie w niebyt przechodzi publiczne gimnazjum w Pinczynie łącznie z patronem. Inicjatywę 

nadawania patronów mają środowiska przede wszystkim szkolne, mieszkańcy, rady sołeckie. Rada 

Gminy  poprzez uchwałę nadaje patrona. My jako Rada, jako organ uchwałodawczy mamy takie 

prawo, natomiast póki co to są  tylko takie wnioski pojedyncze i telefoniczne. Myślę, że to dopiero 

zacznie się dziać i przed Radą, przed Wójtem stanie jakiś  tam problem. Problem jest, bo zarówno 

patron jeden i jak i  drugi to godni patroni. Pewne jest, że wolą mieszkańców czy  wolą  środowiska 

szkolnego można zmienić patrona, ale póki co takiego wniosku nie ma. 

Radny p.J.Czubek stwierdził, że zawsze można zmienić nazwę.   

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/32/2/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Publicznej Szkoły Podstawowej im.Bohaterów Westerplatte wchodzącej w skład Zespołu Kształcenia 

i Wychowania w Pinczynie, w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową  im. Bohaterów Westerplatte 

w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLIV/323/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 
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Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Bytonia. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XLIV/324/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Bytonia w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut poprosił, aby w skrócie omówić  projekt uchwały. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana  dotyczyła 20 tys. po stronie dochodów, które otrzymał Mały 

Bukowiec, po stronie wydatków na inwestycje na drogi i 5.000zł jeszcze zwiększenie wydatków na 

pomieszczenie przy budynku socjalnym przy ul.Chojnickiej w Zblewie. 50.000zl jest za pozwolenia 

alkoholowe i to zostało przeznaczone na przeciwdziałania alkoholizmowi, a reszta to są zmiany na 

plus i  na minus.  

Radny p.S. Fojut zapytał, kiedy ta droga będzie robiona? 

Wójt Gminy odpowiedział, że w przyszłym tygodniu. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy reszta środków na tę drogę jest? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest w WPF, na poprzedniej sesji było do WPF wpisane 140.000zł. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy to będzie  w tym roku zapłacone? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie, że 20 tyś w tym roku, a reszta w przyszłym. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy dokumentacja na to już była też?  

p.K.Partyka odpowiedział, że to będzie na zgłoszenie robót budowlanych. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, w jakiej kwocie macie wyłonionego wykonawcę?  

Wójt Gminy  odpowiedział, że się zmieści w 150.000zł. 

Pani Skarbnik dodała, że wtedy jeszcze 10.000zł zostanie.   

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych i 1 Radny wtrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XLIV/325/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
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Uchwała Nr XLIV/326/17 w sprawie programu i trybu współpracy Gminy Zblewo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.17 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje zostały  udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu.  

Radny p.S. Fojut dodatkowo poprosił o wyjaśnienie sprawy omawianej na komisji, a dotyczącej 

zasadności zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Radziejewo. 

Wójt Gminy poinformował, że było to merytorycznie wyjaśnione na komisji, były zainteresowane osoby 

zaproszone na komisję. Będzie jeszcze jedno spotkanie wyjaśniające w tej sprawie, na które zostaną 

zaproszeni Szanowni Radni. 

 

Ad.18 

Wolne wnioski i zakończenie.  

p.L.Różański poruszył sprawę pisma wysłanego do mieszkańców wsi Jezierce odnośnie odpłatności 

za usunięcie awarii rurociągu melioracyjnego, który jest urządzeniem melioracyjnym szczegółowym. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że naprawa tego rurociągu  to była inicjatywa społeczna na bazie współpracy i 

poprosił o szczegółowe  wyjaśnienie p.Ritę Gollus.     

p.R.Gollus poinformowała, że na przełomie roku 2016-2017 powstała awaria rurociągu melioracyjnego 

i zostało zalane ileś hektarów  w Jeziercach. Rolnicy przyszli z prośbą, żeby gmina pomogła, żeby 

Pan Wójt pomógł  naprawić. Pan Wójt wynajął firmę p.Wilczewskiego i zaczęto usuwać awarię. 

Wykopy były niesamowicie duże, odcinek długi. My nie mieliśmy tyle pieniędzy, żeby zapłacić bo 

wyszła ogromna kwota. Oczywiście ten rów nie jest urządzeniem podstawowym. Te urządzenia są 

melioracją szczegółową i leżą w gestii mieszkańców. Ale, że jest tam akurat takie położenie, że trzeba   

ten rurociąg na kilku metrach wykopać, to rolnicy nie byliby w stanie tego sami zrobić.   W związku z 

powyższym były dwa czy trzy spotkania  z rolnikami w świetlicy wiejskiej i na te spotkania przychodzili 

rolnicy. Panowie sami zaproponowali, z tego względu że w budżecie było 35.000zł, żeby każdy który 

ma grunty i ten rów odwadnia grunty rolników, żeby proporcjonalnie zapłacić. Od Pana idzie też rów 

melioracyjny, który ściąga wody i wprowadza do tego rowu. W związku z tym taka była sugestia  tych 

równików z miejscowości Jezierce. Została więc sporządzona lista, nie ja ją sporządzałam, tylko przy 

mnie siedzieli Panowie rolnicy i mówili nazwiska. Oni sami się zobowiązali do tego,  że sami 

pozbierają proporcjonalnie pieniądze od tych rolników i uregulują tą część, która nie została zapłacona 

firmie p.Wilczewskiego. Rolnicy poprosili, aby nie wyglądało tak  że dla siebie biorą te pieniądze, to 

było  przygotowane pismo podpisane przez Wójta  i zaczęli rolnicy chodzić. Potem się okazało, że 

rolnicy jednak nie chcą płacić i Gmina poniosła 100% kosztów. 

Wójt Gminy dodał, że do tego problemu podeszliśmy po ludzku w stosunku do tych rolników, bo 

chcieliśmy tylko pomóc, bo pomocy żadnej nie było ze Starostwa.  Co mieliśmy zrobić, kiedy była 

sprawa awaryjna? Podjęliśmy taką decyzję  o inicjatywie społecznej. 

Radny p.J,Czubek stwierdził, że melioracje szczegółowe należą do właściciela gruntu. 

p.R.Gollus powtórzyła,  że myśmy zapłacili 35.000zł. i jeszcze trzeba było zapłacić tę resztę. Ci 

rolnicy, którzy  byli na zebraniu Oni sami podjęli decyzję o tym, że Oni sami będą chodzić, sami będą 

zbierać proporcjonalnie do użytków rolnych, jakie poszczególni rolnicy mają, a spływ wód jaki jest do 

tego rowu to też Oni podali, z jakiego rowu do tego głównego rowu spływają wody. Gdyby Wójt tutaj  

nie pomógł to niestety leżałoby to w gestii wszystkich rolników. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że to była solidarność tych  rolników i o co  my teraz 

kruszymy kopie?     

p.L.Różański poinformował, że chodzi mu o uczciwość, bo to nie jest tak,  jak p,Rita powiedziała, że 

wszyscy się podpisali. Pani również powiedziała, że nie będzie to duży koszt. 

p.R.Gollus wyjaśniła, że to nie ja powiedziałam, że to będzie niewielki koszt, bo na temat kosztów 

melioracyjnych i na temat tego rurociągu gdzie dwa czy trzy razy był naprawiany, to zdaję sobie 

sprawę z tego, że zawsze koszty są duże, ponieważ tam są roboty ziemne bardzo wielkie. 

AlicjaZ
Podświetlony

AlicjaZ
Podświetlony
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p.L.Różański zapytał, po co w takim razie Pan Wójt wystosował to pismo, bo mogła rada sołecka te 

pieniądze pozbierać sobie bez problemu. 

p.R.Gollus odpowiedziała, że ponieważ Pan Wójt chciał pomóc. 

Wójt  Gminy potwierdził, że chcieliśmy pomóc rolnikom, gdyż rolników na to nie stać, a   wcześniej tak 

było wykonywane.     

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że to jest bardzo mądry pomysł, że rolnicy na zebraniu 

zdecydowali o partycypacji, bo sytuacja jest taka, że jak by się przymusiło tylko tych równików przy 

których rów płynie to jest to nieuczciwa gra, bo ta woda spływa do rowu głównego też z innych pól. 

p.L.Różański wtrącił, że to nie był mądry pomysł, bo część ma zapłacić, a część nie, bo wszystk ich nie 

było na liście.  

Przewodniczący Rady  Gminy dodał, że być może należałoby to dopracować szczegółowo, natomiast 

jeżeli  p.Rita powiedziała, że niedużo, a czy 60 zł od hektara to jest dużo? 60 zł to jest 1 q pszenicy i 

gdyby te ziemie były podtopione to tam nie urośnie  nawet 0,5 q pszenicy. 

p.L.Różański stwierdził, że dla niego to jest dużo i dodał, że ustawa wodna jest wadliwa i Państwo jej 

nie zmienicie, ale rurociąg wkopany w ziemię nie należy do rolników. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jest to urządzenie wodne szczegółowe i w ustawie jest 

napisane, że utrzymanie tych urządzeń w sprawności należy do właściciela gruntu przylegającego do 

tego urządzenia.  

p.L.Różański  zapytał, to dlaczego wszystkich rolników nie ma na liście? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że właśnie po to, żeby nie było  nieporozumień Urząd Gminy podjął taką  

decyzję, żeby  zapłacić w 100% za naprawę tego rurociągu. 

Radny p.J.Czubek poinformował, że nie rozumie p.Różańskiego, bo dzisiaj gdyby nie powstało to 

odwodnienie, a każdy  z rolników odpowiada za sprawność urządzeń na swoim terenie, to rolnicy 

pisaliby wnioski o umorzenie podatków, bo wszystko byłoby zalane. Powinniście się cieszyć, że gmina 

pomogła i chciała w części dofinansować.  

p.LRóżański powiedział, że ma 300m rowu do wyczyszczenia i go czyści  co kilka lat, a niektórzy nie 

robią nic i to nie jest uczciwe.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jeżeli p.Różański  ma jakieś zastrzeżenia do tego, to 

niech je sformuje na piśmie i skieruje do Urzędu, czy Rady Gminy.  

p.Cz.Kuczkowski sołtys wsi Zblewo poinformował, że 14 listopada na ręce Pana Wójta złożył 

rezygnację z pełnienia funkcji sołtysa wsi Zblewo z uwagi na stan zdrowia i podziękował serdecznie  

wszystkim za bardzo dobrą współpracę.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że oficjalne  podziękowania odbędą się na zebraniu wiejskim w dniu 7 grudnia 

br. i zaprosił wszystkich na to zebranie.  

Przewodniczący Rady Gminy  również zaprosił Radnych i wszystkich chętnych na to zebranie. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.10, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął XLIV 

sesję Rady Gminy Zblewo. 

 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona  „ XLIV sesja – 29.11.2017r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska         Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Leszek Burczyk   
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